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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 

Plats och tid Nacka stadshus, Nackasalen kl 18.00 – 22.00 

   

 

Utses att justera Hans Peters och Espen Bjordal 

 

 

Justeringsdatum 12 december 2016, § 310 Paragrafer §§ 303 - 343 

 20 december 2016, §§ 303-309,  

311-343 

 

Underskrifter Sekreterare  

  Helena Meier 

 Ordförande  

  
 
Justerande 

Lars Stenholm 

  Hans Peters  
 
 

  Espen Bjordal 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 

Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, § 310 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

 

Sammanträdesdatum 12 december 2016 

Anslaget sätts upp 14 december 2016 

Tid för laglighetsprövning 15 december 2016 – 4 januari 2017  

Anslaget tas ned 5 januari 2017 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 

 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 

Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 303 - 309, 311-343 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

 

Sammanträdesdatum 12 december 2016 

Anslaget sätts upp 21 december 2016 

Tid för laglighetsprövning 21 december 2016 – 11 januari 2017  

Anslaget tas ned 12 januari 2017 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 

antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 

det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Anna Kjellin Flory T  

Cathrin Bergenstråhle X  Eivor Örenmark T  

Tobias Nässén X  Bo Bergkvist T  

Eva Öhbom Ekdahl X  Petter Larsson T  

Filip Wiljander X  Oliver Rykatkin T  

Ylva Sandström X  Lena Edström Sandin T  

Peter Zethreus X  Eric Lindahl -  

Helene Skantze X  Anders Markow -  

Lars Stenholm X  Christina Rinman N From § 308 

Eva Närvä Eickenrodt X  Christof Borgström N  

Sofia Fölster X  Gun Lingberth N Rom § 308 

Susanne Markow -  Monica Segerman -  

Henrik Barck -     

Johan Hiller X     

Vilma Mori Aguilar X     

Pernilla Hsu Båberg X     

Richard Wendt -     

Lotta Riedel -     

Magnus Sjöqvist -     

Sebastian Ridderskans -     

Dominique Faymonville -     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Christer Lydig  X     

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X From § 308 Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström X From § 308 Kurt Björkholm N   

Stefan Saläng X   Gertrud Lindgren N   
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Louise Granath -     

Mats Granath X From § 308    

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X  
Ingmar Sahlgren N   

Hans Peters X  
Karin Rappsjö 

Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X  
Anders Tiger N  

Lydia Liu X  
Karolina Johansson -  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X  
Majvie Swärd T  

Anita Johansson X  Erik Svanfeldt -  

Espen Bjordal X  Ella Tegsten T Tom § 325 

Helena Westerling X  Pia Ellström -  

Mattias Qvarsell X From § 308 Carl-Magnus 

Grenninger 

T  

Martin Hellströmer X  Lena Rönnerstam T From § 326 

Kaj Nyman  X     

Gunnel Nyman Gräff X     

Kürsad Orhan -     

Maria Raner -     

Andreas Falk -     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X  Ninni Lindberg T From § 323 

Sidney Holm X  Per Chrisander -  

Louise Ollivier X  Desha Svenneborg N  

Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen N  

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler X     

Pascal Fall X Tom § 322    

Nackalistan (NL) 

Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson X      
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vänsterpartiet (V) 

Camilla Carlberg X  Lars Örback T  

Rolf Wasteson X  Barbro Sörman -  

Birgit Hansson -     

Sverigedemokraterna (SD)      

Eric Myrin -  Åsa Nyberg T  

David Bergquist X   Esa Örmä N Tom § 325 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 303 

Protokolljusterare 

Beslut 

Kommunfullmäktige uppdrar åt Hans Peters och Espen Bjordal att jämte ordföranden 

justera protokollet. Justeringen äger rum den 12 december 2016 avseende § 310 och 20 

december 2016 klockan 16.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2, avseende övriga delar av 

protokollet. 

 

- - - - - 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 304 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 

kommunfullmäktige från Karolina Johansson 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Karolina Johanssons begäran om entledigande och 

överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

 

- - - - - 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 305 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 

kommunfullmäktige från Camilla Carlberg 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Camilla Carlbergs begäran om entledigande och överlämnar 

ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

 

- - - - - 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 306 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 

kommunfullmäktige från Lars Örback 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Lars Örbacks begäran om entledigande och överlämnar 

ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

 

- - - - - 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 307 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 

kommunfullmäktige från Eric Myrin 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Eric Myrins begäran om entledigande och överlämnar ärendet 

till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

 

- - - - - 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  308 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ledamot och ersättare (M) i kommunstyrelsen 

för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 

Som ny ledamot väljs Eva Närvä Eickenrodt, Solvägen 20 B, 138 34 Älta. 

 

Som ny ersättare väljs Anna Kjellin Flory, Tunnelvägen 27, 133 36 Saltsjöbaden. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 284 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 309 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (L) för tiden intill utgången av 

2019 efter Frida Engman som entledigats från sitt 

uppdrag 

Beslut 

Som ny nämndeman väljs Anders Forsberg, Serenadvägen 40, 13140 Nacka 

 

- - - - - 
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 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

 

§ 310 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ledamöter och ersättare till nämnder (inklusive 

presidier) 

Beslut 

Kommunfullmäktige utser ledamöter och ersättare till nämnderna inklusive presidier enligt 

vallista daterad den 12 december 2016. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Handlingar i ärendet 

Vallista, val av ledamöter och ersättare till nämnder (inkl. presidier) daterad den 12 

december 2016 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med föreliggande förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 311 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (SD) för tiden intill utgången av 

2019 efter Eric Myrin som entledigats från sitt uppdrag 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Som ny nämndeman väljs Åsa Nyberg. 

 

Notering 

Besluten i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 312 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ombud (L) i 

Käppalaförbundets fullmäktige från Monica Brohede 

Tellström samt val av nytt ombud för tiden intill 

utgången av 2018 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Begäran om entledigande beviljas. 

 

Som nytt ombud väljs Tony Svedenfjord, Mjölnarvägen 16, 131 31 Nacka. 

 

Notering 

Besluten i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 313 Dnr KFKS 2014/825-113 

 

Begäran om entledigande från uppdrag som 

deltidsengagerad förtroendevald (S) från Helena 

Westerling samt val av ny deltidsengagerad 

förtroendevald för tiden intill utgången av 2018 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Begäran om entledigande beviljas. 

 

Som ny gruppledare väljs Martin Hellströmer, Alphyddevägen 55, 131 35 Nacka. 

 

Notering 

Besluten i ärendet var eniga. 
 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 314 Dnr KFKS 2014/825-113 

 

Begäran om entledigande från uppdrag som gruppledare 

(S) från Mattias Qvarsell samt val av ny gruppledare för 

tiden intill utgången av september 2018 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Begäran om entledigande beviljas. 

 

Som ny gruppledare väljs Martin Hellströmer, Alphyddevägen 55, 131 35 Nacka. 

 

Notering 

Besluten i ärendet var eniga. 
 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 315 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av deltidsengagerade förtroendevalda (NL) för 

perioden 1 januari 2017 – 31 december 2018 

Beslut 

Kommunfullmäktige utser deltidsengagerade förtroendevalda (NL) enligt följande. Siffran 

avser procentsats av den omfattning på uppdraget deltidsengagerad förtroendevald som 

tillkommer Nackalistan. 

 

Christina Ståldal         37     

Mikael Carlsson            17     

Bosse Ståldal          14     

Efson Goitom           5     

Shahin Malak          14     

Jonny Jergander           4     

YuSie Rundkvist Chou           3     

Lina Olsson            3     

Carin Larsson           3     

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 316 Dnr KFKS 2002/301-214 

Detaljplan för Sydöstra Lännersta 2, Område W, i Boo, 

reviderat i augusti 2016  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Ärendet 

Planområdet, beläget i södra Boo, är ett så kallat förnyelseområde som successivt utvecklats 

från fritidshusboende till område för åretruntboende och omfattar idag cirka 120 

fastigheter.  
 

Detaljplanens syfte är att skapa byggrätter lämpliga för permanentbostäder och rusta upp 

vägar samt att ersätta enskilda vatten- och avloppslösningar med kommunala anläggningar. 

Planen syftar vidare till att skydda områdets kvaliteter i landskapsbild och kulturhistorisk 

värdefull bebyggelsemiljö. Efter utbyggnad kommer planen att omfatta ca 150 fastigheter 

och ett område för grupphusbebyggelse om ca 10 lägenheter samt vårdhemmet 

Gammeludden. 
 
En utbyggnad av allmänna anläggningar är mycket angelägen med hänsyn till bland annat 
områdets undermåliga vatten-, avlopps- och vägstandard. Fler och fler bosätter sig året runt 
i fritidshus, vilket medför ett ökat bebyggelsetryck, som försvårar den sanitära situationen 
ytterligare. För att inte ytterligare försena utbyggnaden av allmänna anläggningar inom 
övriga planområdet ändras genomförandetiden för strandfastigheterna. För strandzonen 
inom det reviderade området finns ingen allmän plats med allmänna anläggningar som ska 
byggas ut, varför genomförandetiden här bestäms till 5 år.  

 

Handlingar 

Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 324 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 november 2016 § 244 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 1 november 2016 
Utlåtande 1 
Utlåtande 2 
Planbeskrivning 
Reviderad detaljplanekarta, del 1 
Reviderad detaljplanekarta del 2 
Reviderad detaljplanekarta del 3 
Reviderad detaljplanekarta del 4 
Genomförandebeskrivning 
Miljöredovisning 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Förslag till upphävande av strandskyddsförordnandet 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 324 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 november 2016 § 244 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte det reviderade planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Helena Westerling, Hans Peters, Jan-

Eric Jansson, Sidney Holm och Khashayar Farmanbar, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Gunilla Grudevall Steen yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson och Majvie Swärd, att 

ärendet skulle återremitteras för att ändra beteckningen till allmän platsmark på den del av 

Lännersta strandpromenad, som i det liggande förslaget betecknas som kvartersmark. 

 

Christina Ståldal yrkade i första hand bifall till Gunilla Grudevall Steens yrkande om 

återremiss och i andra hand avslag på Cathrin Bergenstråhles yrkande om att bifalla 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Gunilla Grudevall Steens yrkande om återremiss och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 46 

röster mot Gunilla Grudevall Steens yrkande och 16 röster för det. Kommunfullmäktige 

hade således avslagit Gunilla Grudevall Steens yrkande. Vid voteringen avgavs röster enligt 

följande. 

 Voteringslista 1 

 

Med avslag på Christina Ståldals andrahandsyrkande beslutade kommunfullmäktige att i 

enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande anta föreslagen detaljplan. 

 

Reservationer 

Monica Brohede Tellström anmälde att Liberalernas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet och ingav följande. 
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Utdragsbestyrkande 

 

”Förkortningen av genomförandetiden till fem år för de berörda strandfastigheterna är en 

viss förbättring, då tiden därigenom kortas tills dess nya beslut beträffande 

strandpromenadens status kan fattas. Liberalernas uppfattning är dock fortfarande att det 

enda sättet att säkra fortlevnaden av Lännersta strandpromenad på den del, där den löper 

över privat mark, är att ändra beteckningen i detaljplanen till allmän platsmark och därmed 

möjliggöra inlösen av promenaden. Ett inlösenförfarande som inleds först om fem år 

medför sannolikt en högre kostnad än idag. Nackabor har i över 100 år kunnat promenera 

vid stranden och ett bevarande och säkerställande av de naturupplevelser som hela 

strandpromenaden ger, är av stor vikt för Nackas växande befolkning. Utan denna åtgärd 

kommer en redan bitvis svårtillgänglig och eroderande stig att bli helt otillgänglig, oavsett 

bestämmelser om strandskydd och servitut.” 

 

Majvie Swärd reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Jag reserverade mig, för egen del, mot beslutet att anta detaljplanen. Jag yrkade bifall till 

Liberalernas förslag att återremittera ärendet för att göra strandpromenaden till allmän 

platsmark och att kommunen därmed skulle få möjlighet att vid behov göra ett mycket 

enkelt och varsamt underhåll av de delar som kan behövas framöver.  Jag anser att det är 

mycket viktigt att strandpromenaden hålls tillgänglig för allmänheten och att detta kan 

säkerställas. Kommunen har fört förhandlingar/samtal med berörda fastighetsägare men 

inte nått någon framgång. Enligt min uppfattning är den enda möjligheten att säkerställa 

fortsatt tillgänglighet för allmänheten att göra strandpromenaden till allmän platsmark. 

Utan denna åtgärd kommer en redan bitvis svårtillgänglig och eroderande stig att bli helt 

otillgänglig, oavsett bestämmelser om strandskydd och servitut.” 

 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet har länge drivit att den befintliga strandpromenaden i området ska säkras 

och rustas upp. Vi tror att det bästa och säkraste sättet att få till det är att 

strandpromenaden ges en formell status genom att den markeras i detaljplanen och att 

marken sedan löses in. 

 

Majoritetsförslaget innebär att möjligheten att ompröva frågan om strandpromenaden finns 

om fem år. Men risken är att promenaden då inte längre kommer att vara användbar samt 

att det är osannolikt att det skulle ge en lägre kostnad än om strandpromenaden redan idag 

markeras som allmän platsmark och inlöses.” 

 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 
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”Nackalistan röstade i första hand för Liberalernas återremissyrkande och i andra hand för 

avslag. Avslaget motiveras med att finansieringsmodellen är genom skyhöga gatukostnader. 

Detta är Nackalistan motståndare till.” 

 

David Bergquist anmälde att Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Miljöpartiet anser att en fortsatt sammanhängande strandpromenad mellan Tollare och 

Backeböl är väldigt värdefull och är beredda att gå långt för att hålla den öppen för 

allmänheten. I dagsläget anser vi dock inte att någon mark behöver lösas in för att trygga 

strandpromenaden. Strandskyddet och allemansrätten i sig ger strandpromenaden ett 

mycket. Miljöpartiet har också kommit med ett konkret förslag på att återuppbygga den 

gamla ångbåtsbryggan vilket skulle stärka servituten som reglerar åtkomsten till 

strandpromenaden.” 

 

- - - - - 
  

http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunstyrelsen/2016/2016-12-12/Politikerinitiativ/Politikerinitiativ_%C3%85ngb%C3%A5tsbryggan_MP.pdf
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§ 317 Dnr KFKS 2011/352-251 

Upplåtelse av tomträtt till Bonava Rulta fem AB för 

fastigheten Tollare 1:430, Tollare Port i Boo 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget tomträttsavtal och 

överenskommelse enligt bilaga 1 och 2 till exploateringsenhetens tjänsteskrivelse, daterad 

den 21 oktober 2016. 

Ärendet 

Den 10 december 2012 beslutade kommunfullmäktige att anta ett markanvisningsavtal 

mellan Bonava Rulta fem AB (tidigare NCC Boende AB) och Nacka kommun. I samma 

ärende beslutades även att fastigheten skulle upplåtas med tomträtt till Bonava Rulta fem 

AB på sätt som framgår av bilagorna 10 och 11 tillhörande markanvisningsavtalet.  

 

Sedan dess har mängden bruttototalarea (BTA) minskats men i övrigt är avtalet detsamma 

som det utkast som beslutades 2012. BTA är summan av alla våningsplans area och 

begränsas av de omslutande byggnadsdelarnas utsida. Därför tecknas avtal med Bonava 

Rulta fem AB om upplåtelse av tomträtt för uppförande av bostäder på fastigheten Tollare 

1:430 i enlighet med framtagen detaljplan och godkänt bygglov. 

 

Ekonomiskt innebär avtalet en årlig intäkt till kommunen på 428 100 kronor, om 

bostäderna upplåts med hyresrätt. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 325 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 21 oktober 2016 

Bilaga 1 – Tomträttsavtal (bilaga 10 i antaget markanvisningsavtal) 

Bilaga 2 – Överenskommelse tillhörande tomträttsavtal (bilaga 11 i antaget 

markanvisningsavtal) 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 325 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget 

tomträttsavtal och överenskommelse enligt bilaga 1 och 2 till exploateringsenhetens 

tjänsteskrivelse, daterad den 21 oktober 2016. 
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Yrkanden 

Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Helena Westerling, bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 318 Dnr KFKS 2015/173-040 

Ingen utdelning från stiftelsen Sociala samfonden  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att inga medel utdelas från stiftelsen Sociala samfonden från 

och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 

 

Ärende 

Nacka kommun förvaltar en stiftelse kallad Sociala samfonden. Fondens årliga avkastning 

har blivit allt lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt att mer än 

sporadiskt göra utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som finns att 

fördela är lägre än kostnaderna för annonsering och övrig administration. Eftersom det inte 

finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala samfonden kan den enbart upplösas om 

stiftelsen inte kunnat främja sitt ändamål under de senaste fem åren. Detta kan uppnås om 

ingen utdelning görs fem år i rad. Detta är andra året som inga medel utbetalats.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 326 

Socialnämnden den 18 oktober 2016 § 133 

Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 19 september 2016 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 326 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att inga medel utdelas från 

stiftelsen Sociala samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 

Beslut i socialnämnden den 18 oktober 2016 § 133 

Socialnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 

stiftelsen Sociala samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 319 Dnr KFKS 2015/752-299 

Kommunalt bostadsbolag i Nacka 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit 

Hansson (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen ”Kommunalt bostadsbolag i Nacka”. 

Kommunen möjliggör bostadsbyggande av hyresrätter på annat sätt än genom att själv eller 

genom ett kommunalt bostadsbolag förvalta, bygga och förvärva hyresrätter. Motionen 

”Kommunalt bostadsbolag i Nacka” är därmed färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att kommunen bildar ett kommunalt bostadsbolag som ska förvalta, 

låta bygga men också kunna förvärva hyresbostäder. 

 

Kommunen möjliggör bostadsbyggande av hyresrätter på annat sätt än genom att 

kommunen själv ska förvalta, bygga och förvärva hyresrätter. Förslaget att bilda ett 

kommunalt bostadsbolag för att få hyresbostäder förutsätter dessutom en ekonomisk 

omprioritering som inte står i rimlig proportion till nyttan förslaget skulle innebära för 

kommunen. Förslaget i motionen avslås därför. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 7 juni 2016 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

B. Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

förutom motionen ”Kommunalt bostadsbolag” som bordlades med stöd av 

minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Åsa Marnell, Khashayar Farmanbar, Bosse 

Ståldal och Camilla Carlberg, bifall till förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Rolf Wastesons yrkande 

och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 35 röster för Mats Gerdaus yrkande och 25 röster för Rolf Wastesons 

yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. En ledamot 

avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Motionen uttrycker varför Nacka behöver ett kommunalt bostadsbolag.   

Nacka har under många år försummat att bygga bostäder och framför allt hyresbostäder. 

Nu när bostadsbyggandet kommer att öka kraftigt under ett antal år framöver så kommer 

ändå en mindre andel av dem att vara hyresbostäder. Andelen kommer t,o,m, att vara lägre 

2030 än idag, trots att Nacka redan nu ligger på jumboplats bland landets 30 största 

kommuner.  

 

Det är bara genom att ha ett kommunalt bostadsbolag som vi kan försäkra oss om att 

tillräckligt antal hyresbostäder byggs, att de inte kommer att ombildas till bostadsrätter samt 

att de har en rimlig hyra. 

 

Att inte ha ett eget bostadsbolag och att inte låta bygga en stor andel hyresbostäder 

kommer att slå tillbaka både på Nackas utveckling och ekonomi framöver.” 

 

Khashayar Farmanbar anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Mats Gerdau ingav följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 

 

”Hyresrätter behövs på en fungerande bostadsmarknad. Därför planerar 

Nackamoderaterna för att 5 000 nya hyresrätter ska byggas i Nacka fram till 2030. Just nu 
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pågår 12 olika stadsbyggnadsprojekt med hyresrätter. Det finns ett stort intresse från olika 

byggbolag att medverka i detta, i senaste anbudstävlingen kom 15 anbud in.  

 

I motsats till vänsteroppositionen anser vi inte att det behövs ett kommunalt bostadsbolag 

för att få fram nya hyresrätter. Det blir inte en enda ytterligare bostad därför att kommunen 

äger bolaget, och kommunen kan vare sig styra hyran eller göra det lättare för personer 

med svag ekonomi att få en lägenhet (om man inte vill ha riktig social housing-områden, 

och det vill inte vi). Vänsterförslaget skulle endast innebära att man tvingas höja skatten 

och binda upp Nackabornas pengar i onödan. Vi vill investera i nya skolor och 

idrottsanläggningar i stället för att bygga upp ett bostadsbolag.  

 

Vi vill också markera att vi tycker att oppositionen agerar respektlöst mot både oss 

fullmäktigeledamöter och mot medborgarna när de på förra sammanträdet 

minoritetsbordlade alla motioner som var en del av budgetärendet. När motionerna 

remitterades till nämnder för beredning så var de med på att de skulle återkomma i 

budgetärendet, vilket också skedde, men då ändrade de sig plötsligt och utan förvarning. Vi 

tycker att det är rimligt att motioner som har budgetpåverkan behandlas när man avgör hur 

skattepengarna ska användas. Partier som föreslår ökade utgifter måste också redovisa hur 

man tänker finansiera förslagen, allt annat är oseriöst. Det har bevisligen varit svårt för 

oppositionen att klara detta, därför väljer de att bryta loss motioner som kostar hundratals 

miljoner kronor att genomföra så att de hoppas slippa redovisa hur mycket de tänker höja 

skatten. Konsekvensen av oppositionens agerande är att vi fått ta samma debatt två gånger 

och inte hinner med andra beslutsärenden och att det kostar tid och skattepengar i 

onödan.”  

 

Louise Ollivier ingav följande för miljöpartiets fullmäktigegrupp 

 

”Nacka sålde på nittiotalet ut sitt kommunala bostadsbolag med drygt 5 000 

hyreslägenheter efter ett misslyckat försök att omvandla dessa till bostadsrätter. I ett enda 

klubbslag och helt utan återvändo sålde kommunen ut allt det som byggts upp under flera 

generationer av kommunalpolitiska strävanden. Detta var något ingen gjort tidigare och det 

skickade chockvågor genom hela kommunsverige. Efter Nackaaffären hakade även 

moderatstyrda Danderyd och Täby på innan regeringen till slut stoppade utförsäljningarna 

via ”Lex Nacka”. Totalt hann 14 kommuner sälja sina bostadsbolag. Sveriges övriga 276 

kommuner som har kvar sina kommunala bostadsbolag står idag bättre rustade inför de 

stora utmaningar vi står inför. Med ett kommunalt bostadsbolag är det inte bara marknaden 

som bestämmer. Miljöpartiet tycker det är hög tid att inse misstaget och påbörja arbetet 

med att skapa ett nytt kommunalt bostadsbolag i Nacka.” 

 

Mikael Carlsson ingav följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
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”Nackalistan röstade i första hand för Liberalernas återremissyrkande och i andra hand för 

avslag. Avslaget motiveras med att finansieringsmodellen är genom skyhöga gatukostnader. 

Detta är Nackalistan motståndare till.” 

 

- - - - - 
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§ 320 Dnr KFKS 2015/846-319 

Klotterskydd vid Henriksdalsberget 
Motion den 14 december 2015 av Eric Myrin och David Bergqvist (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att förslaget i motionen blir en del i projektet Konsten att bygga 

stad med motiveringen att investeringen är av tillfällig karaktär, dryga 5 år, och synergier 

eventuellt är möjliga. 
 

Ärendet 

En motion har kommit från Eric Myrin och David Bergqvist (SD) om spaljé klotterskydd 

för den cirka en kilometer långa muren kring Henriksdalsberget. Kommunfullmäktige för 

in förslaget i projektet Konsten att skapa stad, som handlar om medskapande, konst, kultur 

och konstnärlig kompetens som resurser för ökad innovationskraft och hållbarhet i 

stadsutvecklingen. Konsten att skapa stad vilar på fyra strategier 

 Ansvarsfullt och hållbart 

 Mod, kreativitet och innovation 

 Tillsammans i samspel 

 Välkomnande under tiden 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Natur- och trafiknämnden den 20 september 2016 § 181 

Vägenhetens tjänsteskrivelse den 26 juli 2016 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

B. Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

förutom motionen ”Klotterskydd vid Henriksdalsberget” som bordlades med stöd av 

minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 
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Beslut i natur- och trafiknämnden den 20 september 2016 § 181 

Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att förslaget blir en del i 

projektet Konsten att bygga stad med motiveringen att investeringen är av tillfällig karaktär, 

dryga 5 år, och synergier eventuellt är möjliga. 

 

Yrkanden 

David Bergquist yrkade, med instämmande av Hans Peters och Bosse Ståldal, bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med David Bergquists yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 321 Dnr KFKS 2016/73-730 

Rättighet för äldre att flytta till vård- och 

omsorgsboende 
Motion den 1 februari 2016 av Majvie Swärd och Maria Raner (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att i Mål och budget 2016-2018 finns beslut om att 

äldrenämnden ska ta fram en strategi för utvecklande och byggande av trygghetsboende 

under 2016. Kommunfullmäktige noterar även att möjligheten till att bevilja plats på 

särskilda boenden till personer över 80 år utan behovsbedömning inte går att genomföra 

enligt lagstiftning, (4 § 1 kap. socialtjänstlagen). Plats på särskilda boenden beviljas endast 

efter individuell biståndsbedömning, enbart ålder är inget skäl. Motionen ”Rättighet för 

äldre att flytta till vård- och omsorgsboende” är med detta färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att den som fyllt 80 år och så önskar ska ha rätt att flytta till ett vård- 

och omsorgsboende eller ett trygghetsboende. 

 

Förslaget att bevilja plats på särskilda boenden till personer över 80 år utan 

behovsbedömning, kan inte genomföras eftersom det inte är förenligt med syftet i 

lagstiftningen (4 kap § 1 socialtjänstlagen). Där anges att plats på särskilda boenden beviljas 

efter individuell biståndsbedömning. Enbart ålder är inget skäl. 

 

Trygghetsboende kan drivas i olika former utan biståndsbedömning. I kommunens Mål 

och budget 2016-2018 står att äldrenämnden fått i uppdrag att, i samverkan med 

exploaterings- och fastighetsansvariga, stimulera tillkomsten av trygghetsboenden med 

varierande upplåtelseformer i olika delar av kommunen.  

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Äldrenämnden den 18 maj 2016 § 47  

Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 11 maj 2016 

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

B. Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

förutom motionen ” Rättighet för äldre att flytta till vård- och omsorgsboende” som 

bordlades med stöd av minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 

Beslut i äldrenämnden den 18 maj 2016 § 47 

Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att i Mål och budget 2016-2018 finns beslut om att 

Äldrenämnden ska ta fram en strategi för utvecklande och byggande av trygghetsboende 

under 2016. 

Kommunfullmäktige noterar även att möjligheten till att bevilja plats på särskilda boenden 

till personer över 80 år utan behovsbedömning inte går att genomföra enligt lagstiftning, 

(Socialtjänstlagen kap. 4 § 1). Plats på särskilda boenden beviljas endast efter individuell 

Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Paragrafen förklarades för omedelbart justerad. 

Yrkanden 

Monica Brohede Tellström yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Lars Örback och Lisskulla Zayane, 

bifall till förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Monica Brohede Tellströms yrkande mot Lars Örbacks 

yrkande och fann att Monica Brohede Tellströms yrkande hade bifallits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Monica Brohede Tellströms yrkande 

och 20 röster för Lars Örbacks yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Monica 

Brohede Tellströms yrkande. En ledamot var frånvarande. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 3 

 

Protokollsanteckningar 

David Bergquist ingav följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Sverigedemokraterna instämmer i kommunstyrelsens uppfattning beträffande personer 

över 80 år som formellt saknar behov av särskilt boende. Vi anser dock att äldre personer 

som av olika orsaker känner sig otrygga med att leva i ensamhet bör ges möjlighet att 

kunna begära inflyttning i ett trygghetsboende eller boende av likartad karaktär. Därför 

ställer vi oss delvis positiva till andemeningen i socialdemokraternas motion.” 
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Louise Ollivier ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Det är viktigt att nackaborna kan välja mellan olika stöd i sitt boende tillsammans med 

kommunens tjänstepersoner.  

Alla är vi unika och i olika situationer behövs olika boendestöd tillfälligt eller under längre 

tid. Kommunens tjänstepersoner ger stöd för äldre att in i det längsta kunna bo kvar i 

ordinarie boende, ibland även när den enskilde önskar flytta till boenden som är bättre 

anpassade till hens förmågor. Någonstans bör gränsen dras för när kommunens 

tjänsteperson bestämmer över den enskilde nackamedborgarens boendebehov. Nackas 

äldre medborgare är bättre rustade än någonsin att själva ta beslut när det är dags att lämna 

ordinarie boende. Miljöpartiet ser ett stort värde i att en åldersgräns dras för detta där alla 

äldre över 80 år ska ha rätt att välja trygghetsboende utan behovsbedömning från 

kommunens tjänstepersoner. Det ger en trygghet för medborgaren och bättre 

planeringsförutsättningar för kommunen. 

När Nacka nu växer är det än viktigare att boendefrågan för pensionärer synliggörs. 

Pensionärer är ingen homogen grupp och det behöver finnas olika typer av boenden på 

olika platser i kommunen. Miljöpartiets förstår att många äldre vill ha ett tryggt boende, 

mitt i centrum med all närservice på gångavstånd. Detta är någonting vi saknar här i Nacka. 

Vi vill starta ett kommunalt bostadsbolag som utöver att bygga vanliga hyresrätter även ska 

kunna bygga trygghetsboenden och liknande boenden för 65+ upplåtna med hyresrätt. Vi 

vill även att kommunen ordnar fler och alternativa boenden för äldre, exempelvis kollektiv- 

och generationsboenden. Även utan ett kommunalt bostadsbolag är detta helt möjligt att 

tillskapa med en genomtänkt markanvisningsstrategi.” 

 

- - - - - 
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§ 322 Dnr KFKS 2016/189 

Kollektivtrafikkörfält på Saltsjöbanan 
Motion den 14 mars 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen ”Kollektivtrafik på Saltsjöbanan”. 

Kommunstyrelsen beslutade 13 januari 2014 § 10, att planeringen av Västra Sicklaön ska 

utgå ifrån att Saltsjöbanan ska fortsätta i sin nuvarande sträckning till Slussen och inte 

konverteras till tvärbana. Detta beslut har varit styrande i den fortsatta planeringen och 

bland annat lett till planläggning för upphöjning av Saltsjöbanan vid Planiavägen. Motionen 

”Kollektivtrafik på Saltsjöbanan” är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 

Sidney Holm (MP) föreslår i motionen att Saltsjöbanan byggs om till spårväg genom 

centrala Nacka på sträckan mellan Quality hotell och Järla sjö. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 13 januari 2014 § 10, punkt 3, att planeringen ska utgå ifrån att 

Saltsjöbanan ska fortsätta i sin nuvarande sträckning till Slussen och inte konverteras till 

tvärbana. Detta beslut har varit styrande i den fortsatta planeringen och bland annat 

inneburit planläggning för upphöjning av Saltsjöbanan vid Planiavägen. Förslaget i 

motionen är därför inte aktuellt. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 10 juni 2016 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

B. Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

förutom motionen ” Kollektivtrafikkörfält på Saltsjöbanan” som bordlades med stöd av 

minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 
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Yrkanden 

Gunilla Grudevall Steen yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar, bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Sidney Holm yrkade, med instämmande av David Bergquist, bifall till förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Gunilla Grudevall Steens yrkande mot Sidney Holms 

yrkande och fann att Gunilla Grudevall Steens yrkande hade bifallits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 49 röster för Gunilla Grudevall Steens yrkande och 

9 röster för Lars Örbacks yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Gunilla 

Grudevall Steens yrkande. Tre ledamöter avstod. 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 4 

 

Protokollsanteckningar 

Louise Ollivier ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Tidvis är det väldigt trångt på vägarna i de centrala delarna av Nacka. Samtidigt finns det 

en stor outnyttjad överkapacitet på Saltsjöbanans banvallar. Detta är slöseri med mark och 

Miljöpartiet vill därför att det byggs kollektivtrafikkörfält på valda delar av Saltsjöbanan.  

Med busstrafik på Saltsjöbanan och en vägförbindelse mellan Planiavägen och 

Värmdövägen, öppnas stora möjligheter att skapa en naturskön mötesplats vid Kyrkviken. 

Det går då att helt ta bort Järlaledens sträckning förbi Kyrkviken och skapa en fantastisk 

våtmarkspark där dagvattnet från hela Planiaområdet på ett naturligt sätt kan renas på sin 

väg ner mot Kyrkviken. Kyrkviksparken med sitt mikroklimat och perfekta söderläge, 

skulle generera enorma värden, både sociala, ekologiska och ekonomiska. Att sänka ner 

rälsen i en vägbana fungerar också som en bullerdämpning så att Saltsjöbanan skulle att 

väsnas mindre, även vid oförändrad hastighet. 

I motionen finns hela sträckan Quality hotell – Järla sjö upptagen men det är bara sträckan 

Nacka-Järla som vi tänkt ska trafikeras med bussar. Däremot om man omvandlar hela 

sträckan genom centrala Nacka, får man en bra nödväg för utryckningsfordon vilket kan 

vara bra vid trafikolyckor eller kraftiga snöoväder, något vi förmodligen kommer se mer av 

i framtiden.” 

 

- - - - - 
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§ 323 Dnr KFKS 2016/181 

Musikskola för alla 
Motion den 14 mars 2016 av Mattias Qvarsell m fl (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att det genom kulturnämndens utredning om utökat kundval 

kulturskola redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen 

om ”Musikskola för alla”. 

 

Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att fler barn och ungdomar i Nacka ska få möjlighet att delta i 

kommunens musikskoleverksamhet. De pekar bland annat på att deltagandet i 

musikskoleverksamheten verkar ha kopplingar till socioekonomiska faktorer och att den 

kommunala musikskolan måste hitta nya metoder att nå hela målgruppen, inte bara de som 

har råd. Motionärerna föreslår därför att 

 Kulturnämnden får i uppdrag att presentera förslag på hur, och vidta åtgärder för 

att, musikskolan bättre ska nå hela sin målgrupp. 

 

Kulturnämnden har tidigare beslutat utreda möjligheten att införa utökat kundval så att det 

även innefattar kulturskoleverksamhet. Utredningens syfte är att undersöka på vilket sätt ett 

utökat kundval ska utformas för att stärka och öka mångfald och valfrihet för nackaborna. 

Utredningen skall titta på modeller för att öka utbudet av olika kulturuttryck och stärka att 

fler barn får tillgång till ett kulturutbud i hela kommunen. Erfarenheter från nuvarande 

kundval musikskola ska samlas in och analyseras för att kunna tillvaratas i utformandet av 

kommande förslag om utökat kundval. I det arbetet ingår även att se över avgifterna inom 

såväl musikskoleverksamheten som kulturkursverksamheten, samt utreda alternativ till 

dagens terminsavgifter. Inom ramen för utredningen ska integrations- och 

jämställdhetsperspektivet belysas och en särskild barnkonsekvensanalys genomföras. 

Utredningens förslag till utökat kundval kulturskola, och modeller för att utveckla 

nuvarande kundval musikskola, ska tas upp till beslut i kulturnämnden i februari 2017 samt 

i kommunfullmäktige senare under våren.  

 

Kommunfullmäktige noterar att utredning om utökat kundval kulturskola redan pågår ett 

arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen.  



42 (78) 

 
 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Kulturnämnden den 20 september 2016 § 51 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

B. Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

förutom motionen ” Musikskola för alla” som bordlades med stöd av minoritetsskydd i 5 

kap 36 § kommunallagen. 

Beslut i kulturnämnden den 20 september 2016 § 51 

Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det genom kulturnämndens utredning om utökat kundval 

kulturskola redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen 

om ”Musikskola för alla”. 

Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Yrkanden 

Hans Peters yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Mattias Qvarsell yrkade, med instämmande av Lars Örback, Mikael Carlsson och Åsa 

Marnell, bifall till förslagen i motionen. 

Beslutsgång 

Med avslag på Mattias Qvarsells yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Hans Peters yrkande. 

Protokollsanteckningar 

Louise Ollivier ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Miljöpartiet tror på en kultur- och musikskola med låga trösklar. Målet är att varje barn 

som vill ska kunna gå på kultur- och musikskolan och få plats på just det instrument eller 

kulturområde som de själva vill lära sig. Vägen för att nå dit går genom låga avgifter och 

fler lärare. Miljöpartiet ser det som ett sätt att investera inför framtiden då barn som deltar i 

kulturverksamhet främjas till ett innovativt och kreativt tänkande vilket kommer att krävas 

för att ställa om samhället till ett grönt sådant. Att hålla taxorna nere behövs så att tröskeln 

för deltagande minimeras.” 

 

- - - - - 
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§ 324 Dnr KFKS 2016/176 

Kulturskola med dataspelsutveckling 
Motion den 14 mars 2016 av Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att det genom kulturnämndens utredning om utökat kundval 

kulturskola redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen 

om ”Kulturskola med dataspelsutveckling”.  

 

Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill ge Nackas flickor och pojkar möjlighet att skapa nästa stora dataspel. De 

anför att på samma sätt som den kommunala musikskolan burit fram det svenska 

musikundret blir spelutveckling i kulturskolan en garant för fortsatt hög kvalitet på de 

svenska spelproduktionerna. Motionärerna föreslår därför att dataspelsutveckling blir ett 

ämne inom den kommunalt finansierade kulturverksamheten. 

 

I dagsläget har kulturnämnden avtal med åtta kulturkursanordnare inom bland annat dans, 

cirkus, teater, bild, form och media. Avtalad verksamhet utgår från respektive anordnares 

önskemål om inriktning och antal platser, vilket i sin tur utgår från medborgarnas 

efterfrågan.  Det är inte något som hindrar att en kulturkursanordnare anordnar en kurs 

inom spelutveckling, däremot innebär nuvarande finansieringsmodell med avtal en 

begränsning gällande möjligheten att utöka verksamheten under pågående avtalsperiod.  

 

Kulturnämnden har tidigare gett kultur- och fritidsenheten i uppdrag att utreda möjligheten 

att införa utökat kundval så att det även innefattar kulturskoleverksamhet. Utredningens 

syfte är att undersöka på vilket sätt ett utökat kundval ska utformas för att stärka och öka 

mångfald och valfrihet för nackaborna.  Utredningen ska titta på modeller för att öka 

utbudet av olika kulturuttryck och stärka att fler barn får tillgång till ett kulturutbud i hela 

kommunen. Utredningens förslag till utökat kundval, och modeller för att utveckla 

nuvarande kundval musikskola, ska tas upp till beslut i kulturnämnden i februari 2017 samt 

i kommunfullmäktige senare under våren. 

 

Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. Kommunfullmäktige 

noterar att det genom kulturnämndens utredning om utökat kundval kulturskola redan 
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pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med 

detta färdigbehandlad. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Kulturnämnden den 20 september 2016 § 51 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

B. Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

förutom motionen ” Kulturskola med dataspelsutveckling” som bordlades med stöd av 

minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 

Beslut i kulturnämnden den 20 september 2016 § 51 

Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det genom kulturnämndens utredning om utökat kundval 

kulturskola redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen 

om ” Kulturskola med dataspelsutveckling”. 

Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Hans Peters yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Mattias Qvarsell yrkade, med instämmande av Magnus Söderström, bifall till förslagen i 

motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Mattias Qvarsells yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Hans Peters yrkande. 

 

- - - - - 
  



45 (78) 

 
 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 325 Dnr 2016/175 

100-klubben för nyanlända invandrare 
Motion den 14 mars av Maria Raner m fl (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redogörelse om att det redan pågår ett 

arbete för att hitta arbetstillfällen hos Nacka kommun som arbetsgivare genom 

kommunens jobbpeng och via Arbetsförmedlingens insatser. Kommunfullmäktige noterar 

även att kommunen har initierat ett arbete för att utveckla en än mer proaktiv 

rekryteringsstrategi genom praktikplatser för nyanlända. Med dessa noteringar förklaras 

motionen, ”100 klubb för nyanlända invandrare”, färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska gå med i 100-klubben och därmed åta sig att 

erbjuda sysselsättning för 100 arbetssökande nyanlända under tre år.  

 

100-klubben är en satsning för att Arbetsförmedlingen ska erbjuda stöd och paketlösningar 

till större företag som vill vara med och bidra till etableringen av nyanlända och samtidigt 

klara sin arbetskraftsförsörjning.  

 

Nacka kommun som arbetsgivare ska naturligtvis föregå med gott exempel och ställer sig 

redan idag positiv till när jobb- och utbildningsexperter och Arbetsförmedlingen efterfrågar 

olika anställningsformer för nyanlända Nackabor. Nacka kommun är en arbetsgivare med 

cirka 4 000 anställda. Nacka kommun växer och kommer framöver ha ett stort behov att 

anställa, framför allt inom vissa sektorer. Tillsammans med Arbetsförmedlingen håller 

Nacka kommun på att utveckla former för att hitta nya arbetsplatser hos kommunen som 

arbetsgivare.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 3 oktober 2016 § 265 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 september 2016 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 
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Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

B. Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

förutom motionen ” 100-klubben för nyanlända invandrare” som bordlades med stöd av 

minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 oktober 2016 § 265 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redogörelse om att det redan pågår ett 

arbete för att hitta arbetstillfällen hos Nacka kommun som arbetsgivare genom 

kommunens jobbpeng och via Arbetsförmedlingens insatser. Kommunfullmäktige noterar 

även att kommunen har initierat ett arbete för att utveckla en än mer proaktiv 

rekryteringsstrategi genom praktikplatser för nyanlända. Med dessa noteringar förklaras 

motionen färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Jan-Eric Janson yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Martin Hellströmer yrkade bifall till förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Martin Hellströmers yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Jan-Eric Janssons yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 326 Dnr KFKS 2016/447 

Kulturkurser för nyanlända 
Motion den 23 maj 2016 av Camilla Carlberg m fl (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar kulturnämndens och arbets- och företagsnämndens 

redovisning och förklarar med den noteringen motionen om ”Kulturkurser för nyanlända” 

färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att Nacka kommun snarast startar ett projekt för att låta nyanlända få 

ta del av den ordinarie kulturkursverksamheten i Nacka avgiftsfritt. Motionärerna pekar 

bland annat på att konst- och kulturyttringar gör att människor kan kommunicera över 

språkliga barriärer och skapa förståelse mellan kulturer. Det ger delaktighet i det svenska 

samhället. 

 

Arbets- och företagsnämnden avsätter totalt 2,4 miljoner kronor per år i föreningsstöd för 

arbetsmarknads- och integrationsåtgärder genom ”Projektbidrag för inkludering”. Syftet är 

att inspirera till förnyelse, inkludering och utveckling för bland annat nyanlända. Det 

innebär att alla kulturanordnare som bedriver kulturkursverksamhet inom ramen för 

kommunens kulturverksamhet kan ansöka om dessa medel, vilket även musikskolor som 

drivs i föreningsform kan göra. De barn och ungdomar som lever i familjer som beviljats 

försörjningsstöd kan även ansöka om avgiftsbefrielse för musikskolan.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Arbets- och företagsnämnden den 28 september 2016 § 75 

Kulturnämnden den 20 september 2016 § 51 

Motion  

Ärendets tidigare behandling 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

B. Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

förutom motionen ” Kulturkurser för nyanlända” som bordlades med stöd av 

minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 
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Beslut i arbets- och företagsnämnden den 28 september 2016 § 75 

Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar arbets- och företagsnämndens redovisning och förklarar med 

den noteringen motionen om ”Kulturkurser för nyanlända” färdigbehandlad. 

 

Beslut i kulturnämnden den 20 september 2016 § 51 

Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar kulturnämndens redovisning och förklarar med den 

noteringen motionen om ”Kulturkurser för nyanlända” färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Hans Peters yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Camilla Carlberg yrkade, med instämmande av Martin Hellströmer, Rolf Wasteson och 

Louise Ollivier, bifall till förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Camilla Carlbergs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Hans Peters yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 327 Dnr KFKS 2016/443 

Stöd till föreningar med verksamhet för nyanlända 
Motion den 23 maj 2016 av Martin Hellströmer m fl (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att det genom arbets- och företagsnämndens bidrag till 

föreningslivet för inkludering och informations- och marknadsföringsarbete riktat till 

föreningslivet redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 

motionen om ”Stöd till föreningar med verksamhet för nyanlända”.  

 

Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att kommunen ska göra extra insatser för att stötta föreningars 

initiativ att arbeta med nyanlända barn och ungdomar och i samband med detta utforma en 

informationskampanj för att nå föreningarna med information om de extra insatserna. 

 

Arbets- och företagsnämnden avsätter totalt 2,4 miljoner kronor per år i föreningsstöd för 

arbetsmarknads- och integrationsåtgärder genom ”Projektbidrag för inkludering”. Syftet är 

att inspirera till förnyelse, inkludering och utveckling för bland annat nyanlända. 

Tjänstemän från kultur- och fritidsenheten har varit med och arbetat fram riktlinjer och 

ansökningsformulär för att säkerställa att bidraget på bäst sätt ska möta föreningslivets sätt 

att bedriva verksamhet. Bidraget kan bland annat sökas för projekt med målgruppen 

nyanlända invandrare under etableringsfas. 

I samband med att det nya projektbidraget för inkludering lanserades genomförde kultur- 

och fritidsenheten en rad informationsinsatser för att nå ut till föreningar i Nacka. 

Ytterligare kommunikations- och marknadsföringsinsatser planeras att genomföras för att 

väcka föreningslivets intresse att söka projektstödet.  

 

Som ytterligare ett led i arbetet med att stötta föreningars arbete med integration gick 

kommunen i början av 2016 ut med information till föreningslivet att de lokala 

aktivitetsbidrag som kommunen betalar ut till föreningslivet även gäller barn och ungdomar 

utan personnummer.   
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Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Arbets- och företagsnämnden den 28 september 2016 § 75 

Kulturnämnden den 20 september 2016 § 51  

Fritidsnämnden den 29 september 2016 § 54 

Motion  

 

Ärendets tidigare behandling 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

B. Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

förutom motionen ” Stöd till föreningar med verksamhet för nyanlända” som bordlades 

med stöd av minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 28 september 2016 § 75 

Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det genom arbets- och företagsnämndens bidrag till 

föreningslivet för inkludering och informations- och marknadsföringsarbete riktat till 

föreningslivet redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 

motionen om ”Stöd till föreningar med verksamhet för nyanlända”. Motionen är med detta 

färdigbehandlad. 

 

Beslut i kulturnämnden den 20 september 2016 § 51 

Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det genom kulturnämndens redovisning om bidrag till 

föreningslivet för inkludering och informations- och marknadsföringsarbete riktat till 

föreningslivet och förklarar med den noteringen motionen om ”Stöd till föreningar med 

verksamhet för nyanlända” färdigbehandlad. 

 

Beslut i fritidsnämnden den 29 september 2016 § 54 

Fritidsnämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar redovisningen om bidrag till föreningslivet för inkludering 

och informations- och marknadsföringsarbete riktat till föreningslivet och förklarar med 

det motionen om ”Stöd till föreningar med verksamhet för nyanlända” färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Jan-Eric Jansson yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Martin Hellströmer yrkade bifall till förslagen i motionen. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Martin Hellströmers yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Jan-Eric Janssons yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 328 Dnr KFKS 2016/191 

Kontaktperson för nyanlända, ensamkommande barn 
Motion den 14 mars 2016 av Louise Ollivier (MP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ”Rätt till kontaktfamilj och kontaktperson 

även för nyanlända barn och ensamkommande barn”. Enligt socialtjänstlagen har alla barn 

och ungdomar bosatta i kommunen rätt till biståndsinsatser utifrån individuella behov, 

däribland insatsen kontaktfamilj och kontaktperson. Motionen är med detta 

färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionären föreslår att Nacka kommun ska erbjuda nyanlända barn och ungdomar 

möjlighet till kontaktfamilj och kontaktperson för att stödja inkludering och en god 

uppväxt för barnen. 

 

Enligt socialtjänstlagen har alla barn och ungdomar bosatta i kommunen rätt till 

biståndsinsatser utifrån individuella behov. Om arbets- och företagsnämnden efter en 

utredning bedömer att en individ har behov av en insats, i form av en kontaktperson eller 

kontaktfamilj, kommer barnet att beviljas insatsen. Detta gäller alla som är bosatta i 

kommunen, även nyanlända och ensamkommande barn och ungdomar.  

 

De barn och ungdomar som inte bedöms vara i behov av kontaktperson eller kontaktfamilj 

kan på olika sätt få kontakt med etablerade nackabor och på så sätt inkluderas i 

Nackasamhället. Kyrkorna i Nacka har ett stort nätverk med privatpersoner som engagerar 

sig och det finns möjlighet att träffa etablerade Nackabor genom förenings-kultur- och 

fritidsverksamhet eller språkkaféer, Kompis Sverige och andra satsningar. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Arbets- och företagsnämnden den 28 september 2016 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 
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B. Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

förutom motionen ”Kontaktperson för nyanlända, ensamkommande barn” som bordlades 

med stöd av minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 28 september 2016 § 75 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 

Yrkanden 

Jan-Eric Jansson yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Louise Ollivier yrkade, med instämmande av Camilla Carlberg och Martin Hellströmer, 

bifall till förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Jan-Eric Janssons yrkande mot Louise Olliviers 

yrkande och fann att Jan-Eric Janssons yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för Jan-Eric Janssons yrkande och 25 röster 

för Louise Olliviers yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Jan-Eric Janssons 

yrkande.  

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 5 

 

Protokollsanteckningar 

Louise Ollivier ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”När motionen lämnades in saknade jag som kommunmedborgare möjlighet att ställa upp 

som kontaktperson och kontaktfamilj för nyanlända ensamkommande barn. Att vara 

kontaktperson och kontaktfamilj innebär möjlighet att genom kommunens försorg ha en 

nära kontakt med barn och ungdomar för att stötta inträdet i Sverige och ge möjlighet till 

närmare relation till människor förankrade i svenska samhället. Kontaktfamilj ger möjlighet 

till en frizon med fredagsmys, biobesök, naturupplevelser, familjemiddagar som sällan ges 

möjlighet till ungdomar som bor i boende tillsammans med andra ungdomar och anställd 

personal. Kontaktpersoner ger möjlighet för etablerade nackabor att bjuda in nyanlända till 

sitt nätverk och nya upplevelser med kommunens stöd.  

Uppdrag som kontaktperson och kontaktfamilj ger ett gott stöd för samtliga inblandade 

och är en viktig pusselbit till att vi tillsammans med civilsamhället välkomnar nyanlända. 

Kommunen kan, och får inte, lämna detta viktiga uppdrag endast till 

volontärorganisationer. 

Det är glädjande att kommunen sedan oktober måndag ger god information på hemsidan 

genom att locka etablerade familjer och enskilda nackamedborgare att ta chansen till nya 
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relationer och genom det större ge möjlighet till god integration för våra nya 

nackamedborgare. MEN det är oklart hur många av våra nyanlända barn och unga som får 

möjlighet till kontaktperson och kontaktfamilj. Det är även oklart hur kommunen stödjer 

de ensamkommande barn som är placerade av Nacka kommun i en annan kommun (ca 150 

barn) samt hur stödet ser ut för de barn som är placerade i kommunen av någon annan 

ansvarig kommun. Det är viktigt att även dessa barn ges möjlighet till det utvecklade 

nätverket med etablerade svenskar som stödperson och stödfamilj ger! 

Miljöpartiet kommer följa hur arbetet går. Vi kommer fortsätta komma med konkreta 

förslag på utmanande och utvecklande möten mellan människor -  så håll utkik.” 

 

- - - - - 
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§ 329 Dnr KFKS 2016/185 

Handlingsplan för ökat cyklande 
Motion den 14 mars 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar bifalla förslaget att Nacka ska delta i Cykelfrämjandets 

Kommunvelometer. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden redan har 

en planering gjord för hur cykelfrågorna ska kommuniceras. Motionen anses därmed 

färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Sidney Holm har i motionen framfört att det saknas en egentlig plan för hur cyklandet i 

kommunen ska öka och han anser att kommunikationen kring cykelfrågorna är eftersatt. 

Han föreslår därför att det tas fram en kommunikationsplan för hur cykelfrågorna ska 

kommuniceras både internt och externt. Han föreslår även att Nacka kommun ska delta i 

Cykelfrämjandets Kommunvelometer där deltagande kommuners cykelarbete årligen 

utvärderas. 

 

Utifrån den av kommunfullmäktige år 2014 antagna strategin för cykelsatsningar i Nacka 

pågår i dagsläget en rad olika satsningar på att förbättra för cyklister i kommunen. Bland 

annat sker utbyggnader och förbättringar av cykelvägnätet, nya cykelparkeringar, förbättrad 

drift och underhåll samt olika typer av kommunikationsinsatser. En kommunikationsplan 

kring cykelfrågor finns framtagen inom natur- och trafiknämndens ansvar. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Natur- och trafiknämnden den 24 maj 2016 § 112 

Motion  

 

Ärendet tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Motionen bordlades med stöd av minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 24 maj 2016 § 112  

Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige bifaller förslaget i motionen att Nacka deltar i Cykelfrämjandets 
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Kommunvelometer. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden redan har 

en planering gjord för hur cykelfrågorna ska kommuniceras. Motionen anses därmed 

färdigbehandlad. 

Yrkanden 

Sidney Holm yrkade, med instämmande av Lars Örback och Christina Ståldal, bifall till 

förslagen i motionen i dess helhet.  

 

Gunilla Grudevall Steen yrkade, med instämmande av Lena Rönnerstam, bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande i de delar det stred mot kommunstyrelsens förslag, 

beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Gunilla Grudevall Steens yrkande att bifalla 

kommunstyrelsens hela förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Vid en första anblick har motionen fått en väldigt bra behandling. Man bifaller helt 

attsatsen om att delta i Cykelfrämjandets Kommunvelometer. Man påbörjade också efter 

inlämnandet av motionen ett arbete enligt attsatsen om att ta fram en kommunikationsplan 

för hur cykelfrågor ska kommuniceras internt och externt. Man skulle kunna säga att hela 

motionen bifölls. 

Tittar man lite närmare på den framtagna kommunikationsplanen står det dock: 

”Vår övergripande målsättning är att fler Nackabor ska använda cykeln för sitt resande.” 

Eftersom det blir fler Nackabor blir det också per automatik fler som cyklar. Det är lite 

som att ”vi ska skapa fler hyresrätter i Nacka” även om det procentuellt blir färre så blir de ju 

fler till antalet. 

När ansvarig tjänsteman uttalar sig i NVP står det: 

”Vi räknar med att många fler kommer att cykelpendla i Nacka i och med befolkningstillväxten. Det är 

klart att vi behöver få upp standarden, men jag tror att vi hinner bygga i den takt mängden cyklister 

ökar.” 

I den regionala cykelplanen för hela Stockholms län finns ett mål om att öka andelen 

cykelresor markant fram till år 2030 och att cykeltrafiken då ska utgöra minst 20 procent av 

resorna. Detta innebär för Nackas del med vårt nära läge att andelen cykelresor måste ligga 

klart över 20 % om vi ska bidra till att nå de regionala målen. 

Miljöpartiet anser att kommunikationsplanen tydligare måste förmedla kommunens 

övergripande mål gällande cykling, både internt och externt. Kommunen måste också mer 

http://infobank.nacka.se/Handlingar/Kommunstyrelsen/2016/2016-10-24/08_M%C3%A5l_och_budget_2017-2019_Nacka_kommun/Motion_Handlingsplan_f%C3%B6r_%C3%B6kat_cyklande/b_Kommunikationsplan_cykelfr%C3%A5gor_bilaga_tjskr.pdf
http://infobank.nacka.se/Handlingar/Kommunstyrelsen/2016/2016-10-24/08_M%C3%A5l_och_budget_2017-2019_Nacka_kommun/Motion_Handlingsplan_f%C3%B6r_%C3%B6kat_cyklande/b_Kommunikationsplan_cykelfr%C3%A5gor_bilaga_tjskr.pdf
http://m.nvp.se/Arkiv/Artiklar/2015/11/mal-att-cyklar-ska-utgora-20-procent-av-resandet/
http://www.trafikverket.se/contentassets/82bcf581e8384f01864fad34c66f71e2/regional-cykelplan-stockholm.pdf
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aktivt driva på utvecklingen för att få fler att cykla. Om inte ens kommunens egna 

tjänstepersoner känner till kommunens mål, blir det svårt att uppnå målen.” 

 

Christina Ståldal ingav följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 

 

”Den stora mängden nya invånare som planeras ska flytta till Nacka under kommande år 

medför en stor utmaning för trafiken och miljön. Redan idag är trafiksituationen hårt 

belastad med många samtidiga byggprojekt och Södra länken som har kapacitetsproblem. 

Att få fler att cykla är då en angelägen sak bland många. Tyvärr så verkar det som att det 

ändå inte kommer att räcka, om man ser realistiskt på kommande trafikprognoser, vad 

gäller miljöbelastning och köer. Nackalistan vill ha en måttligare byggnadsutveckling än vad 

som har beslutats så att trafiksituationen inte kollapsar för Nackas invånare.” 

 

- - - - - 
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§ 330 Dnr KFKS 2016/534 

Förbereda Nacka stad för cykeltrafik 
Motion den 20 juni 2016 av Rolf Wasteson (V) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att cykelvägar till skolor och anslutande kollektivtrafik ska vara klara 

vid inflyttning i nya områden, att moderna cykelställ ska sättas upp vid skolor och 

strategiska kollektivtrafikplatser samt att fler cykelpumpar ska placeras ut.  

 

Natur- och trafiknämnden arbetar idag brett med cykel med utgångspunkt från 

kommunfullmäktiges strategi för cykelsatsningar i Nacka, exempelvis byggs varje år nya 

cykelvägar och cykelparkeringar och det placeras ut cykelpumpar runt om i kommunen. 

Målet är att det ska bli enklare, snabbare och säkrare att cykla i Nacka och att andelen 

cyklister ska öka under alla delar av året. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 331 

Natur- och trafiknämnden den 18 oktober 2016 § 200 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 4 oktober 2016 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 331 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 november 2016 § 181 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i natur- och trafiknämnden den 18 oktober 2016 § 200 

Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 

bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Peter Zethraeus yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen och Hans Peters, 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Sidney Holm yrkade bifall till punkten ett i förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Peter 

Zethraeus yrkande. 

 

Protokollsanteckning 

Rolf Wasteson ingav följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Det görs en hel del i Nacka för att främja cyklandet. Ändå är det alldeles för lite. En 

nyckelfråga är hur cyklandet får genomslag i de detaljplaner som kommunen tar fram. Där 

läggs grunden för hur de boende ska kunna använda cykeln som transportmedel. Tyvärr 

återstår där mycket innan Nacka blir en riktigt cykelvänlig kommun.” 

 

Sidney Holm ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Nacka kommun med den styrande alliansen har äntligen vaknat till och börjar arbeta allt 

mer med cykelfrågorna. Inte minst efter Miljöpartiets många förslag och motioner under 

åren.   

Det som saknas och bör åtgärdas omgående är planeringen runt skolorna. Vi hör från 

många föräldrar att de inte vågar låta sina barn gå ensamma till och från skolan på grund av 

biltrafiken och den strukturen som är där nu. Det blir en ohållbar cirkel där föräldrar 

skapar mer otrygghet genom att skjutsa sina barn, skapar därtill mer trafik vilket ger 

otrygghet för barnen. Vi måste ta ansvar och bryta den onda cirkeln så att föräldrar vågar 

låta sina barn cykla och gå till skolan (eller ta bussen). Det är dags att lägga in en högre 

växel i cykelfrågorna!” 

 

- - - - - 
  



60 (78) 

 
 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 331 Dnr KFKS 2016/311 

Kretsloppspark på västra Sicklaön 
Motion den 18 april 2016 av Roger Bydler (MP) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen ”Kretsloppspark eller återbrukspark på 

Västra Sicklaön”, eftersom de stora ytor som krävs för sådana verksamheter är prioriterade 

för andra byggnationer. Den trafik som uppkommer, från besökare och de tunga fordon 

som hämtar och lämnar föremål, inte är lämplig att införa i en stadsbild. Motionen anses 

därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 

Roger Bydler föreslår att en kretsloppspark, alternativt en återbrukspark som bara 

hanterar försäljningsfunktionen, ska anläggas på västra Sicklaön för att underlätta inlämning 

och försäljning av föremål som kan återbrukas, då han anser att försäljningsförutsättning-

arna kommer att vara otillräckliga vid den planerade kretsloppscentralen i Kil. 

 

Kommunfullmäktige ser att den planerade kretsloppscentralen i Kil kommer att få en bra 

placering med tanke på den trafikmängd som förväntas, både med besökare och tunga 

fordon, som tillhör verksamheten. Med tanke på det bedöms det olämpligt att placera en 

motsvarande anläggning i en tät stadsbildning. En kretsloppscentral eller återbrukspark är 

en verksamhet som man inte besöker regelbundet som kommuninvånare och därför kan 

det anses överkomligt om man behöver planera sitt besök. En kretsloppscentral eller 

återbrukspark kräver också stora lokaler och markytor vilket oftast är för kostsamt för 

återbruksaktörer vid en central placering. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Natur- och trafiknämnden den 20 september 2016 § 186  

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 juni 2016 

Motion  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Motionen bordlades med stöd av minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 20 september 2016 § 186 
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Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen beträffande etablering av en 

Kretsloppspark, alternativt en återbrukspark, på Västra Sicklaön, eftersom de stora ytor 

som krävs för sådana verksamheter är prioriterade för andra byggnationer. Den trafik som 

uppkommer, från besökare och de tunga fordon som hämtar och lämnar föremål inte är 

lämplig att införa i en stadsbild. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Yrkanden 

Roger Bydler yrkade, med instämmande av Carl-Magnus Grenninger och Per Chrisander, 

bifall till förslagen i motionen. 

 

Hans Peters yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Roger Bydlers yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Hans 

Peters yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Louise Ollivier ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Bakgrunden till motionen är den utveckling vi ser såväl i Sverige som i vår omvärld till en 

ny syn på hur vi brukar och använder jordens resurser. Vår nuvarande linjära ekonomi för 

varu- och tjänsteproduktion är ur ett ekologiskt perspektiv ohållbar. Inriktningen är därför 

att arbeta avfallsförebyggande, tillämpa ekodesign och återanvända i en helt annan 

omfattning än idag. Avfall och resursanvändning minimeras och resurser bibehålls inom 

ekonomin när en produkt nått slutet av sin livscykel, för att användas på nytt och skapa 

ytterligare värde eller brytas ned biologiskt. Näringslivet har börjat anta denna utmaning 

och vi ser nu affärsmodeller utvecklas baserade på det som kallas cirkulär och delande 

ekonomi. Förutom att etablerade företag har börjat anta dessa affärsmodeller ser vi hur 

små företag etableras. Dessa nya företag behöver handelsplatser att lokalisera sin 

verksamhet på och det är en sådan handelsplats som avses i motionen. Alltså inte ett nytt 

Kil, utan ett ställe där företag kan verka som säljer återbruksvaror, även lite större som 

möbler och cyklar, och kanske delar, hyr ut och/eller reparerar saker.  

För att dessa företag ska kunna nå sin marknad behöver affärsläget vara lätt tillgängligt och 

attraktivt. Kil ligger 1 mil från Nacka centrum och kräver i praktiken att bil är 

fortskaffningsmedlet för att komma dit. Lokaliseringen ska vara central och attraktiv så att 

människor ser det som en naturlig handelsplats att besöka. Vi vet genom erfarenhet att 

förändringar av människors beteenden, och det gäller inte minst konsumtion, underlättas 

om förutsättningar skapas för att önskade beteenden ska vara så enkla och tydliga som 

möjligt att leva upp till.  
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Det är alltså inte fråga om en utveckling till en cirkulär och delande ekonomi kommer eller 

inte kommer och de effekter det får för vårt konsumtionsbeteende. Det är redan på väg. 

Frågan är hur vi i Nacka ska skapa förutsättningar för att de företag och verksamheter som 

kommer i kölvattnet på denna utveckling ska kunna etablera sig och nå sin marknad på ett 

bra sätt. Vi i Miljöpartiet vill att dessa förutsättningar skapas genom att en central 

handelsplats - kretsloppspark - etableras!” 

 

- - - - - 
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§ 332 Dnr KFKS 2016/316 

Odlingsområden för Nackabor   
Motion den 18 april 2016 av Helena Westerling och Majvie Swärd (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige bifaller motionen på så sätt att kommunen i den pågående 

markinventeringen och i arbetet med att aktualisera översiktsplanen ska utreda vilka olika 

former av odling som kan skapas i stadsmiljön.  

 

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att miljö- och stadsbyggnadsnämnden ska få i uppdrag att ta fram 

förslag till områden lämpliga för odlingslotter och att planera för mindre odlingslotts-

områden i anslutning till nya bostadsområden.  

 

Mot bakgrund av att miljö- och stadsbyggnadsnämnden vill titta på frågan om odlingslotter 

som en del i arbetet med att aktualitetspröva översiktsplanen, bifaller kommunfullmäktige 

motionen på så sätt att kommunen i den pågående markinventeringen och i arbetet med att 

aktualisera översiktsplanen ska utreda vilka olika former av odling som kan skapas i 

stadsmiljön. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 328 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 november 2016 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 31 augusti 2016, § 177 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 328 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige bifaller motionen på så sätt att kommunen i den pågående 

markinventeringen och i arbetet med att aktualisera översiktsplanen ska utreda vilka olika 

former av odling som kan skapas i stadsmiljön.  

Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 31 augusti 2016 § 177 

1. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

Kommunfullmäktige föreslår att med stöd av pågående markinventering utreda frågan och 

i aktualiseringen av översiktsplanen ange inom vilka områden odlingslotter kan vara 

lämpliga.  

Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

2. Paragrafen förklarades för omedelbart justerad. 

 

Yrkanden 

Helena Westerling yrkade, med instämmande av Christina Ståldal och Cathrin 

Bergenstråhle, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Helena Westerlings yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 333 Dnr KFKS 2016/444 

Utveckling av ridsporten 
Motion den 23 maj 2016 av Martin Hellströmer m fl (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att det redan genomförts flera utredningar om utveckling av 

ridsporten som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen ” Utvecklingsplan för 

ridsporten”. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska besluta att en nämndövergripande 

utvecklingsplan för ridsporten tas fram, som ska komplettera fritidsnämndens 

kapacitetsutredning. Utvecklingsplanen kan då även ta upp långsiktiga finansierings- och 

bidragsfrågor.  

 

Fritidsnämnden har tidigare utrett frågan om särskilt föreningsbidrag för 

ridsportföreningar. Dialog har förts med de två största ridklubbarna i kommunen. Den 

samlade bedömningen är att ett utökat föreningsbidrag för närvarande skulle ge liten effekt, 

då det inte finns kapacitet att erbjuda ytterligare aktiviteter på befintliga anläggningar.  

 

Arbetet kring behov av särskilt föreningsstöd samt taxor och avgifter för upplåtelse av 

kommunalt finansierade idrotts- och fritidsanläggningar för föreningar hanteras även i 

fritidsnämndens pågående översyn av generella föreningsbidrag samt taxor och avgifter för 

nyttjande av kommunalt finansierade idrotts- och fritidsanläggningar.  

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287  

Kommunstyrelsen den 7 november 2016 § 316 

Fritidsnämnden den 29 september 2016 § 54  

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 november 2016 § 287 

Motionen bordlades med stöd av minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen. 

Beslut i fritidsnämnden den 29 september 2016 § 54  

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

Kommunfullmäktige noterar att det redan genomförts flera utredningar om utveckling 

av ridsporten som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen 

"Utvecklingsplan för ridsporten". Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Martin Hellströmer yrkade, med instämmande av Lars Örback och Åsa Marnell, bifall till 

förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Martin Hellströmers yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Åsa Marnell ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Miljöpartiet tycker att det är viktigt att ha en utvecklingsplan för ridsporten i Nacka. 

Kommunen har ett ansvar att främja en lika och rättvis fördelning av kommunens resurser 

mellan flickors och pojkars kulturaktiviteter. Det är viktigt att arbeta aktivt för att barn ska 

välja aktivitet utifrån intresse och inte utifrån normerande förväntningar. Detta skulle 

kunna integreras i utvecklingsplanen och ett uppdrag fritidsdirektören i så fall skulle ha på 

sitt bord. Vi ser också gärna att hela hästnäringen involveras d v s företagande. Kommunen 

skulle då kunna använda sig av företagen i integrationsarbetet av kommunens nya 

medborgare.” 

 

- - - - - 
  



67 (78) 

 
 12 december 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 334 Dnr KFKS 2016/315 

Ungt inflytande som permanent forum   
Motion den 18 april 2016 av Pascal Mafall Fall (MP) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska inrätta ett permanent forum för ungt 

inflytande.  

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 327 

Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 25 september 2016 

Arbets- och företagsnämnden den 7 september 2016 § 67 

Nacka gymnasium ungdomsparlament 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 327 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun genom Ungt inflytande, Advisory board 

och det nya projektet Nacka ungdomsparlament, uppfyller intentionerna bakom förslagen i 

motionen.  

Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 7 september 2016 § 67 

1. Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun genom Ungt inflytande, Advisory board 

och det nya projektet Nacka ungdomsparlament, uppfyller intentionerna bakom förslagen i 

motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

2. Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 335 Dnr KFKS 2016/442 

Klädotek för ungdomar i Nacka 
Motion den 23 maj 2016 av Martin Hellströmer, Ella Tegsten, Majvie Swärd och Mattias 

Qvarsell (S) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att kommunen ska utreda hur kommunen kan stödja att det etableras 

ett klädotek där ungdomar gratis skulle kunna låna kläder och liknande.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 330 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 november 2016 

Fritidsnämndens beslut den 25 augusti 2016, § 45 

Kulturnämndens beslut den 20 september 2016, § 56 

Motionen 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 330 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget om att utreda hur kommunen kan stödja etableringen 

av klädotek, med noteringen att det inom ramen för föreningsstöd finns möjlighet för 

enskilda föreningar/aktörer att ta initiativ till ett klädotek och söka stöd för detta. 

Beslut i fritidsnämnden den 25 augusti 2016 § 45 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom ett klädotek för ungdomar inte 

är av sådant allmänt intresse så att det finns skäl för kommunen att utreda eller initiera en 

sådan verksamhet. 

Beslut i kulturnämnden den 20 september 2016 § 56 

Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen ska utreda möjligheterna att stödja 

etableringen av ett klädotek för ungdomar i Nacka. Kommunfullmäktige noterar att det 

inom ramen för föreningsstöd finns möjlighet för enskilda föreningar/aktörer att ta initiativ 

till ett klädotek och söka stöd för detta. 
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Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 336 Dnr KFKS 2016/454 

Klimatanpassningsplan 
Motion den 23 maj 2016 av Roger Bydler (MP) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionären föreslår att kommunen ska ta fram en klimatanpassningsplan för Nacka 

kommun med syftet att minska väderrelaterade skador och för en ökad beredskap då de 

trots allt inträffar.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 329 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 oktober 2016 

Natur- och trafiknämndens beslut den 30 augusti 016, § 151 

Motionen 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 november 2016 § 329 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om en särskild klimatanpassningsplan. 

Klimatanpassningsfrågorna omfattas av det i mars 2016 antagna miljöprogrammet. 

Kommunstyrelsen har utifrån det ett sammanhållet ansvar på strategisk nivå i den fysiska 

planeringen, som enheten för strategisk stadsutveckling samordnar. Det är vidare en fråga i 

uppföljningen av risk- och konsekvensanalysen att redovisa hur de i analysen identifierade 

riskerna för klimatförändringar dels hanteras förebyggande, dels omsätts i krisplaneringen i 

ansvariga nämnd. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 30 augusti 2016 § 151 

Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

1. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att initiera en sammanställning av 

redan vidtagna eller planerade åtgärder som är applicerbara på antagen risk och 

sårbarhetsanalys vad gäller klimatfrågan samt göra en gapanalys i relation till de 

kommuner som kommit längst i dessa frågor. 

2. Rapporten sänds på remiss till berörda nämnder och kommittéer innan den används 

som vägledning vad gäller klimatanpassning i framtida planering och utbyggnad av 
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nackasamhällets infrastruktur. 

3. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 337 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Förslag om ändringar i förbundsordningen för Käppalaförbundet 

 

- - - - - 
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§ 338 

Anmälningar från revisorerna 
 

Revisorsuttalande revisionsrapport nr 3/2016 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 7/2016 

 

- - - - - 
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§ 339 Dnr KFKS 2016/1133 

Utbildning om klimatsmart mat för bespisningspersonal 
Motion den 12 december 2016 av Sidney Holm (MP) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion  

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
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§ 340 Dnr KFKS 2016/1134 

Tjänstemannabudget 
Motion den 12 december 2016 av Sidney Holm (MP) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion  

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
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§ 341 Dnr KFKS 2016/1137 

Museet Hamns fortsatta utveckling 
Motion den 12 december 2016 av Christina Ståldal med flera (NL) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion  

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
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§ 342 Dnr KFKS 2016/1136 

Torghandel i Nacka 
Motion den 12 december 2016 av Christina Ståldal (NL) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion  

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
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§ 343 Dnr KFKS 2016/1135 

Trähus i Nacka stad och andra utbyggnadsområden 
Motion den 12 december 2016 av Christina Ståldal med flera (NL) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion  

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
 


